
Pravidelně nepravidelný zpravodaj č. 76 

Přeji vám úspěšný školní rok, bez virů, 
tornád, povodní a všech dalších nepřed-
vídatelných událostí. Z tohoto úhlu po-
hledu se zdá, že je zatím podezřele klid. 
Za to si letos vše vynahrazuje všudypří-
tomná inflace. Tak jen doufáme, že při 
všech rostoucích nákladech na život 
zvládnete i to naše školné. Vždyť vklad do 
vzdělávání je to nejlepší, co můžete pro 
své děti udělat a nabyté vědomosti  
a zkušenosti jim navíc nikdo nesebere.  
A navíc s nimi díky tomu můžete v naší 
škole zažít spoustu radosti, tak, jak to 
máme v našem školním logu.  
Někteří naši žáci a učitelé nelenili ani  
o prázdninách – dočtete se o tom dále 
v Novinách Střeziny. Ani provozní pracov-

níci nelenili a snažili se co nejlépe připra-
vit školu na tradiční nápor v září. Tady jim 
to přece jen trochu ta náhoda nabourala, 
když týden před koncem prázdnin praskl 
radiátor v učebně na Jihu (1. patro)  
a prosakující voda totálně vyplavila vy-
gruntovanou kancelář pana zástupce 
ředitele V. Esterle. Vlastně jsme si tím tu 
v úvodu zmíněnou povodeň tedy přece 
jen zažili. Voda zničila strop, vyplavila 
omítku, prolila novou aparaturu i el. klá-
vesy. Z chudáka pana zástupce je rázem 
bezdomovec a minimálně prvních 14 dní 
bude úřadovat, kde se dá… Doufáme, že 
jsme si tu letošní dávku smůly už tímto 
vybrali. Těšíme se na spoustu nových 
žáků – o červnových přijímačkách jsme 

praskali ve švech. Také rádi přivítáme 
poměrně dost nových učitelů – k deseti 
nováčkům se vrací i dva bývalí kolegové  
a zároveň i dvě kolegyně při mateřské 
dovolené. Nové tváře vám tradičně před-
stavíme v dalším vydání Novin, až se tro-
chu rozkoukají. Letos nás nečeká žádné 
výročí, i když kvalitního programu jistě 
naše obory vyprodukují 
hodně. Stěžejní událostí 
roku zřejmě bude první 
velké vánoční stěhování 
střezinských národů. I o 
tom ale více v článku 
k probíhající stavbě. 
Dost řečí, dejme se do 
díla!  

Milí rodičové, žáci a příznivci veškerého umu vůkol! 

Karel Šust, 
ředitel školy 

Velké stěhování, prázdninové aktivity, vyhlašování talentů ... 

Večer v Aldisu zakončil oslavy 45. výročí založení Střeziny 

Minulý školní rok se nesl ve znamení oslav 45. výročí vzniku Střeziny. Začali jsme sázením stromků na Marokánce, pochodem městem, světlo 
světa spatřil almanach v podobě stolní hry, natočili jsme nový klip… Vyvrcholením oslav byl slavnostní večer 5. června v KC Aldisu. Tam ná-
vštěvníky vítal náš folklorní soubor Peciválek, v předsálí byli k vidění i naši stepaři. První část večera patřila kytarovému orchestru, Smiling 
String Orchestru a tanečnicím. Pak byl úplně poprvé uveden náš střezinský klip a po přestávce už přišel na řadu muzikál Pod jednou střechou, 
který Střezina vytvořila společně s hradeckým centrem Daneta. Celým večerem provázela moderátorská dvojice Tereza Vodochodská a Tomáš 
Votava. Foto: Jitka Hodasová 



Na závěr školního roku jsme 
vyrazili na Mezinárodní kytaro-
vou soutěž do Zruče nad Sáza-
vou. Žofi Danešová ve své 
kategorii zvítězila a přivezla si  
domů také novou kytaru! Moc 
děkuji celému týmu Internatio-
nal Guitar Competition Zruč 
nad Sázavou 2022 za perfektní 
organizaci soutěže, krásné 
ceny a příjemnou atmosféru.  
Tomáš Hradecký, učitel HO 

Akordeonový orchestr Safari byl opět  
po roce přizván k vystoupení na multižánro-
vém festivalu Maraton hudby v Brně. Pódi-
um u Staré radnice bylo v horké neděli  
14. srpna vyhrazeno pro soubory a orchestry 
ze ZUŠek. Safari tentokrát dostalo příležitost 

obstarat finále celého programu a naladit publikum na veselou notu, což se 
ve více než hodinovém programu dokonale podařilo. Velká část orchestru 
byla sice rozprchlá po různých prázdninových destinacích, ale vypomohli 
nám bývalí členové Safari anebo pohotový bubeník Tadeáš Vrátil 
z Vysokého Mýta. 
Začátek školního roku bude ve znamení intenzivních příprav na říjnový 
megazájezd do Španělska, kam se spolu se Safari chystá i kompletní sesta-
va střezinského tanečního orchestru STO. Obě kapely už před začátkem 
školního roku rozjely velké zkoušení. STO se ještě před Španělskem pojede 
„rozcvičit“ na menší zájezd do Německa.            Radek Škeřík, šéf orchestru 

Všichni pedagogové a choreografové stepařského „oddělení“ taneční-
ho oboru ZUŠ Střezina zvou po prázdninách zpět do tanečního sálu 
nejenom své stávající svěřence, ale hlavně bychom rádi uvítali u nás 
nové aktivní zájemce o step. Pořádáme velký nábor do dětské třídy 
i do skupiny dospělých.  

Prohlédněte naše webové stránky  fidgetyfeet.strezina.cz, kde nalez-
nete předběžný rozvrh výuky a informace o nás (soubor Fidgety Feet), 
a přijďte k  zápisu.  
Těšíme se jak na děti školního věku, tak na jejich rodiče a prarodiče. 
                                                                 Lenka Hejnová, učitelka TO, step 

STEP - finalisté mistrovství Evropy zvou do svých řad nové stepaře 

Safari při Maratonu hudby obstaralo finále 

V loňském školním roce se k bigbandu STO jazz 
orchestra přidal jeho mladší bratr STO Junior. Obě 
kapely budou mít v tomto školním roce ve znamení 
dvojky. 
Ti mladší budou hrát druhým rokem. Na kontě už 
nyní mají několik koncertů a veřejných vystoupení. 
Věk muzikantů v tomto tělese se pohybuje mezi 
deseti a patnácti lety. Čím jsou mladší, tím jsou 
energičtější. V repertoáru jsou písně instrumentální, 
ale i zpívané. 
V novém roce se soustředí hlavně na nové tituly  
a jejich poctivé nastudování. Nejlepší pro to jsou 
soustředění. Krom dvou soustředění na chatě Horal-
ka ve Sněžném se vydají již v říjnu na zahraniční zájezd, od kterého si 
slibují nejen zajímavé podiové zkušenosti, ale také stmelení celé 
party, seznámení se i se staršími kolegy z STO Jazz orchestra a akor-
deonového orchestru Safari. Ti všichni se totiž vydají 3. října na týden 
do Španělského Malgrat de Mar, kde je čeká týden plný hudby, mo-

ře, soustředění a poznávání.  O prázdninách se 
část orchestru vydala na legendární jazzovou 
dílnu Karla Velebného do Frýdlantu. Tam se 
nejen dozvídali něco nového z oblasti jazzu  
a improvizace, ale také se aktivně účastnili 
hraní ve frekventantských kapelách, bigban-
dech a nebo na večerních Jam session. Všech-
ny získané dovednosti uplatní hned druhý 
zářijový víkend na dalším z řady zájezdů.  
Po dvou letech totiž vyrazí v komorní sestavě 
opět na mezinárodní soutěžní festival do Ně-
meckého Böselu.  Další víkend se pak objeví 
orchestr v Královédvorské ZOO a v první polo-

vině roku ho čekají ještě další koncerty a již zmíněný zájezd do Špa-
nělska. V druhé polovině roku se muzikanti soustředí na oslavu svých 
dvacetin. Tu plánuje na duben a tradičně se pokusí ji umístit do Kon-
gresového centra ALDIS. O všech akcích se včas dozvíte na plakátech 
a webu kapely.                              Tomáš Antonín Mucha, šéf orchestru 

Junioři a jazzmani z STO jdou opět do akce  

Gratulujeme Žofii Danešové  
k vítězství v mezinárodní soutěži  

Taneční obor uspořádal pro své stu-
denty na konci prázdnin další 
workshop Contemporary dance  
s Erikou Potůčkovou. Již potřetí 
tak  mohli studentky a studenti dru-
hého stupně a SPD potrápit svá tě-
la  technikou floor work propojenou 
s prvky akrobacie a "partneřinou".   

Taneční workshop s Erikou Potůčkovou 

Jesličky mají nová okna 
Během prázdnin 
nebyly osiřelé ani 
Jesličky, kde sídlí 
náš literárně-
dramatický obor.  
V několika částech 
konečně došlo  
k výměně oken. 
                          (hod) 

https://www.facebook.com/InternationGuitarCompetitionZrucNadSazavou?__cft__%5b0%5d=AZUqvErbYkK2dPABnI9ii8y3zDMkbRRG0FsarWRj1972xI6AeHOPs-4BYjGoGDujqN4sXQ-c0k9_vj0ro8jOL4bAYnQLOczds_P5wXq4LQYvR3GavcpbvZoR0xePSSreJ5FiLLLfIu8RUx5vWY5qI5PMYfm_mDOfRx_O9YArwd7AWy0Q
https://www.facebook.com/InternationGuitarCompetitionZrucNadSazavou?__cft__%5b0%5d=AZUqvErbYkK2dPABnI9ii8y3zDMkbRRG0FsarWRj1972xI6AeHOPs-4BYjGoGDujqN4sXQ-c0k9_vj0ro8jOL4bAYnQLOczds_P5wXq4LQYvR3GavcpbvZoR0xePSSreJ5FiLLLfIu8RUx5vWY5qI5PMYfm_mDOfRx_O9YArwd7AWy0Q
https://www.facebook.com/InternationGuitarCompetitionZrucNadSazavou?__cft__%5b0%5d=AZUqvErbYkK2dPABnI9ii8y3zDMkbRRG0FsarWRj1972xI6AeHOPs-4BYjGoGDujqN4sXQ-c0k9_vj0ro8jOL4bAYnQLOczds_P5wXq4LQYvR3GavcpbvZoR0xePSSreJ5FiLLLfIu8RUx5vWY5qI5PMYfm_mDOfRx_O9YArwd7AWy0Q


Ani o prázdninach Střeziňáci nelenoší. 
Jiří Ruta ze třidy Lenky Brtníkové byl  
u pana profesora Jiřího Fišera na kur-
zech v Soběslavi. Na klavír pomáhá 
paní profesorka Silva Ježková. Dalším 
profesorem, který se s námi dělí o své 
umělecké zkušenosti, je Jan Fišer. 
Housle nejsou jediným nástrojem, 

který se tu učí, na sítích najdete pod názvem Setkání s hudbou. 
                                                                         Lenka Brtníková, učitelka HO 

První červnový den se v Jiráskových sadech předávala ocenění hradeckého magistrátu. Mezi nimi byl i titul Talent královéhradecké kultury. 
Střezina se může pyšnit hned několika svými žáky, kteří titul získali. Jsou to (na fotografiích zleva): Klavírní duo - Nela Fibichová a Dorotea 
Váňová ze třídy Martiny Vlčkové, Antonín Houdek - hra na trubku - ze třídy Karla Houdka, David Štandera - divadlo - pedagog Jana Portyková  
a Eduard Bičiště - výtvarný obor - pedagog Marek Bělohlávek.  Foto: Jakub Misík 

Střezina se opět mohla pochlubit svými Talenty 

Na Vánoce nás čeká velké stěhování dvou oborů 

Kdo přicházel k areálu Jih od nákupního 
centra Orlice Park, jistě si musel všimnout 
na první pohled viditelných změn na pů-
vodní zřícenině bývalé školní jídelny. Bě-
hem prázdnin pokračovala stavba skvěle 
podle plánu a firma Valc zaslouží pochva-
lu! Práce více méně finišují, dělá se uvnitř 
i venku, střídají se zde elektrikáři, zedníci, 
topenáři, oknaři, omítkáři, fasádníci,  
na vše dohlíží projektant a každé úterý  
v poledne se navíc všude pletou úředníci 
z magistrátu, stavební dozor a za školu 
pan školník s ředitelem na pravidelných 
kontrolních dnech.  

Musím říct, že kromě obvodových zdí 
vzniká vlastně zcela nová stavba. Přesto, 
že se od roku 2011 projektovalo, pak  
i chvíli stavělo a pak zase projektovalo, 
netušil jsem, do jaké hloubky se všechny 
práce nakonec budou řešit. Doufám, že se 
už nic nezadrhne a naši výtvarníci dosta-
nou krásný vánoční dárek. Na konec pro-
since je totiž naplánována kolaudace bu-
dovy VO. Pro nás to znamená, že už nyní 
pracujeme na podrobném harmonogramu 
stěhování výtvarného oboru, které bude-
me muset zvládnout během vánočních 
prázdnin. Dá se předpokládat, že letos 
tedy asi doma neztloustneme.  V akci 
„kulový blesk“ se totiž musí zároveň do 
uvolněných prostor přesunout navíc celý 
taneční obor, aby stavba mohla plynule 
pokračovat v jejich nynější budově, včetně 
dostavby budoucího nového spojovacího 
krčku. Tato část je naplánována na celý 
rok 2023 s kolaudací opět k dalším váno-
cům. Výtvarníci budou mít sice novou 

budovu, ale 
příchod k ní 
bude hotov 
až za rok (to 
nám však 
radost ne-
zkazí). Od 
ledna budou 
proto žáci i učitelé VO chodit od hlavního 
vchodu vyhrazeným koridorem přes dvůr 
a teprve po roce pak „suchou nohou“ od 
vchodu až do učeben. V nové budově 
získá výtvarka skvělé prostory, velké učeb-
ny, prostorné ateliéry pro kresbu a malbu 
i fotografii, několik dílen, skvělé technické 
zázemí a v neposlední řadě dokonce svoji 
vlastní galerii. Ta bude v letech postupné 
přestavby sloužit částečně i jako hudební 
salonek. Doufám, že stěhování proběhne 
tak, abychom mohli ještě před začátkem 
výuky v lednu uspořádat den otevřených 
dveří. Prohlídka budovy bude jistě stát za 
to!                            Karel Šust, ředitel školy 

Letní kurzy zdokonalují žáky z houslového oddělení 

Mistrovské hudební kurzy a společné muzicírování 
2022, to je název akce, která spojila několik desítek 
žáků a studentů z různých koutů naší hudební země. 
Z naší "ZUŠky" vycestovala na společné muzicírová-
ní do Českého Krumlova Bára Koutová (ze třídy Kláry 
Fajfrové), která pod vedením zkušeného lektora  
a vynikajícího muzikanta Dalibora Hlavy nastudovala 
Vivaldiho koncert. Tuto skladbu přednesla na závě-
rečném koncertě s radostí a lehkostí široké-
mu hudebnímu publiku.  Klára Fajfrová, učitelka HO 

Střezinští pedagogové uspořádali  
na konci prázdnin (27.8.) benefiční 
koncert v kostele Sv. Josefa v malebné 
osadě Orlických hor.  
Výtěžek z koncertu bude věnován  
na renovaci kostelních oken. Již po-

druhé tak paní učitelky Klára Fajfrová, Tereza Malířová a 
páni učitelé Tomáš Vachoušek a Tomáš Kolařík přednesli 
komorní hudbu převážně místním obyvatelům a chalupá-
řům a přispěli tak nejen k jejich 
radosti a příjemné pospolité 
atmosféře, ale i na pomoc  
s postupnou renovací kostela. 
Při minulém koncertě se poda-
řilo vybrat dostatek financí na 
opravu harmonia a renovaci 
křišťálového lustru v kostele, 
tentokrát se vybrané peníze 
použijí na renovaci oken. Zdá se, že již dva ročníky benefič-
ního koncertu měly velký úspěch a pomalu se stávají za-
běhlou tradicí, za což patří hlavní dík našim ochotným pe-
dagogům.                                   Tereza Malířová, učitelka HO 

Naši učitelé pomáhají opravit kostelík 
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Kdy je potřeba zaplatit školné? 

Pokud jste zaplatili do 25. srpna, víme o tom a nemusíte dokládat 
žádné potvrzení. Pokud zaplatíte až na poslední chvíli, nic se neděje, 
jen je třeba třídnímu učiteli předat potvrzení o provedené platbě. 
Důležité je uvést správný variabilní symbol žáka, který má na každé 
pololetí počítačem přidělen. Pak platba dorazí na správné místo.  

Rozložení na splátky 

Někdy, obzvlášť začátkem školního roku se rodinných financí nedo-
stává, což chápeme a rádi vám vyjdeme vstříc. Pokud je pro vás část-
ka příliš vysoká, nabízíme vám možnost platbu rozložit na 3 splátky. 
Ale tady také platí, prosím, informujte nás včas. První splátka totiž 
musí být uhrazena do 25. srpna a my musíme vědět o tom, že jste se 
rozhodli platit tímto způsobem. Je možné dohodnout se osobně, 
telefonicky a nebo emailem.  

Vracení školného 

Při krátkodobé nepřítomnosti žáka se školné nevrací. Pokud je žák 
nepřítomen dlouhodobě (minimálně čtyři týdny za sebou) a tato 
skutečnost je předem škole oznámena, můžeme na základě potvrze-
ní od lékaře nebo čestného prohlášení od rodičů část školného vrátit 
(zpravidla 50% původní částky). Pokud se rozhodnete, že výuku vů-
bec nezačnete, oznamte to do 15. září, jen tak vám vrátíme celé 
školné. 

Suplování v prvním týdnu není 

Pokud je učitel nemocný, tak lekce první týden odpadá. Žáci (jejich 
zákonní zástupci) o tom budou informováni. Teprve od druhého 
týdne začíná škola v rámci možností řešit náhradní způsob výuky. Žák 
nemá nárok na náhradu za zrušené lekce z důvodu nepřítomnosti 
učitele ani na vrácení poměrné části školného. Úplata za vzdělání 
(školné) není přepočtenou cenou za vyučovací lekce, ale ročním 
příspěvkem na provozní náklady školy. 

Elektronická žákovská 

Pokud chcete využívat možnosti sledování studia vašeho dítěte přes 
elektronickou žákovskou knížku, nepůjde to bez přístupového kódu. 
Ten vám samozřejmě na požádání odešlou na váš email učitelé va-
šich dětí. 

Půjčování hudebních nástrojů 

Pokud nastoupíte na výuku a budete si chtít půjčit 
hudební nástroj, můžete. Půjčovné činí pro žáky školy 
50 korun za měsíc. Pokud budete potřebovat podrob-
nější informace, zavolejte nám na 495 279 621  nebo 
pište na  mail: info@strezina.cz. 

Simona Kissová, 
studijní oddělení 

Informace ze studijního oddělení k začátku školního roku 

Bufítek U trumpety zve k občerstvení 
Na žáky i jejich rodiče se těší osazenstvo střezinského 

Bufítku U trumpety. Otevřeno bude jako obvykle  
od 14 do 18 hodin, pátek pouze do 17 hodin.  

Přijďte si dát něco dobrého. 

ZUŠ Střezina přeje mnoho štěstí  
do manželského života našim kolegyním  

Jitce Kateřině Hájkové a Žofii Hrubé Součkové. 

Ve dnech 14. - 19. října navštíví školu studenti a pedagogové 
z hudební školy v Drážďanech, aby společně s našimi žáky  
a učiteli připravili program slavnostního koncertu, který pro-
běhne 18. října od 17. 00 hod.  
Kromě toho plánujeme i další nemuzikantské aktivity, které 
jsou při mezinárodních výměnách mládeže samozřejmostí. 
Studenti z Drážďan budou ubytováni v rodinách, kterým tím-
to děkujeme. V roce 2023 vyrazí skupina našich žáků na po-
dobný projekt do Německa. Hledáme dobrovolníky z řad rodi-
čů nebo starších studentů, kteří by mohli tlumočit v rámci 
některých aktivit, které plánujeme. Pokud máte nějaký zají-
mavý nápad, co našim hostům představit, nebo se chcete  
do realizace nějakým způsobem zapojit, kontaktujte prosím 
koordinátora projektu za českou stranu Pavla Linhu 
(p.linha@strezina.cz).                                                             (hod) 

Na Střezinu přijede návštěva z Německa, 
můžete se zapojit do programu 

Ve čtvrtek 15. září vystoupí Bombarďáci na slavnostním vyhlá-
šení Firma roku 2021, které pořádá Krajská hospodářská ko-
mora Královéhradeckého kraje v prostorách zámku Dobřeni-
ce. Trio zobcových fléten ve složení Lukáš Fiedler, Dominik 
Staša a Mikuláš Vít zahraje některé ze skladeb svého repertoá-
ru a představí se i sólovým repertoárem.  
Tento soubor, který pracuje pod vedením Pavla Linhy, získal 
v minulém roce 2. cenu v celostátní soutěži Teplické flautohry. 
Pavel Linha, učitel HO 

Bombarďáci zahrají na vyhlášení Firma roku 2021 

 

Program MenArtu přivítal Střeziňáky  
na konci letních prázdnin 

Stipendijní program Nadace Magdaleny Kožené nazvaný MenArt 
v průběhu jednoho roku umožňuje talentovaným žákům i jejich 
pedagogům spolupracovat s významnými osobnostmi české 
umělecké scény. Pomáhá studentům, kteří chtějí prozkoumat 
více do hloubky svůj obor, případně uvažují o tom, že by se mu 
chtěli věnovat profesionálně. Na sklonku prázdnin odjela do Kro-
měříže učitelka Jitka Kateřina Hájková se svým žákem Karlem 
Vaňurou (zpěv v pop. hudbě) za Radkou Fišarovou a Lenka Brtní-
ková s Jiřím Rutou (foto vpravo) za Janem Fišerem - úspěšným 
houslistou.                                                                                      (hod) 
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